
لیست عریض و 
طویل معاونان و 

مشاوران استقلال
یکی از عجایب باشگاه استقلال 
از زمان حضور علی فتح الله زاده 
تعــداد قابــل توجــه معاونــان و 
مشــاوران اســت. فتح اللــه زاده 
بعد از ورود به باشــگاه استقلال 
اغلــب افــرادی را کــه بــا آجورلــو 
ر  د را  نــد  می کرد ری  همــکا
ســمت های خــود حفــظ کــرد. 
اجلال نصیری، جعفر سمیعی و 
ســعید فتاحی افــرادی بودند که 
در زمان آجورلو امور را دردســت 
داشــتند و فتح اللــه زاده هــم 
بــدون اینکــه عذرایــن افــراد را 
بخواهــد بــه همــکاری بــا آنهــا 
د. در عیــن حــال  مــه دا دا ا
د  فــرا مــل اســتقلال ا مدیرعا
جدیــدی همچون امیری، زنوزی 
و علــوی را به ســمت های تازه ای 
منصــوب کــرده و مشــخص 
نیســت کــه شــرح وظایــف هــر 
یــک از ایــن افراد چطــور تعریف 
خواهــد شــد. بــه نظــر می رســد 
بــا حضــور ایــن تعــداد معــاون 
در برخــی امــور تداخــل وظایــف 
بــه وجــود بیایــد و فتح اللــه زاده 
بایــد فکــری بــه حــال ایــن ماجرا 
کنــد تــا در آینده باعــث دلخوری 

معاونانــش نشــود.

 استقلال باید
 قید خرید در

جام جهانی را بزند 
از قــرار معلــوم اســتقلال هــر 
چقــدر هــم کــه پــول داشــته 
باشــد بایــد قید خریــد بازیکنان 
حاضــر در جــام جهانــی را بزنــد 
و بــرای تقویــت تیــم خــود در 
ادامــه رقابت هــای لیــگ برتــر 
ســراغ نفــرات ارزان تــری بــرود. 
یــج در  بــا توجــه بــه عــرف  را
فوتبــال جهــان، بازیکنانــی کــه 
بــه جــام جهانــی می روند بســیار 
گرانقیمــت می شــوند و حداقــل 
خریــد آنهــا برای تیم هــای ایرانی 
کار دشــواری بــه حســاب می آید 
چــون با احتســاب پولــی که باید 
بابت رضایتنامه به باشگاه های 
آنهــا داده شــود ، معمولی تریــن 
بازیکنــان حاضــر در جام جهانی 
بــرای تیم هــای ایرانــی حداقــل 
بیــن ۷۰ تــا ۸۰ میلیــارد تومــان 
هزینه خواهد داشــت به همین 
خاطــر عمــلاً نمی تــوان از ایــن 
بــازار بــرای تقویــت آبی پوشــان 
اســتفاده کــرد.  اســتقلالی ها 
بــه دنبــال جــذب یــک هافبــک 
بازیســاز خارجــی می گردنــد و 
هنــوز در رســیدن بــه ایــن مهــم 

موفــق نبوده انــد.

کی روش 
ملی پوشان 

استقلال را آزاد 
می کند

با توجه به اینکه اســتقلال بازی 
حساســی بــا نســاجی دارد و پای 
دریافــت یــک جــام قهرمانــی در 
میان اســت، کارلــوس کی روش 
بــه احتمــال زیــاد ملی پوشــان را 
در اختیــار ســرمربی اســتقلال 
قــرار خواهــد داد و آنهــا در مینی 
کمــپ حضور نخواهند داشــت. 
گرچه همواره سیاست ساپینتو 
حمایت از تیم ملی بوده اما این 
بــار قــدری بــا تأخیــر قــرار اســت 
بازیکنــان بــه اردوی تیــم ملــی 
برونــد. البتــه هنــوز کــی روش 
موافقــت رســمی خــود را بــا ایــن 
موضــوع اعــلام نکــرده و درحال 
بررســی همــه جوانــب اســت 
امــا بعیــد بــه نظــر می رســد کــه 
و  شــد  با ن  میــا در  مشــکلی 
کــی روش فدراســیون فوتبــال 
را در جریــان ایــن تصمیــم قــرار 
د تــا ملی پوشــان  هــد دا خوا
اســتقلال بــه اردوی ایــن تیــم 
پیــش از بــازی با نســاجی ملحق 

شــوند.

 zخبر

سعید مهری

احتمال شانس مجدد

عملکــرد خــوب ســعید مهــری باعــث شــده تــا هــر زمــان تابلــوی تعویــض 
اســتقلالی ها در نیمــه دوم بــالا مــی رود انتظار دیدن شــماره ایــن بازیکن را 
برای ورود به زمین داشــته باشــیم. سعید مهری هر زمان فرصت بازی پیدا 
کرده است نمایش بسیار خوبی از خود به جای گذاشته است و ادامه  این 
روند باعث می شــود ســاپینتو اعتماد بیشــتری به این بازیکن بکند و حتی 

شــاهد فیکس شــدن مهری در ترکیب اســتقلال باشــیم.

خسرو حیدری

هماهنگ با کادر پرتغالی

خســرو حیــدری بازیکن و کاپیتان ســابق اســتقلالی ها این فصــل به عنوان 
دســتیار ایرانــی ســاپینتو بــه کادر فنــی پرتغالــی تیــم اضافه شــد. در ابتدای 
فصــل شــایعاتی در مــورد اختــلاف حیــدری بــا کادر فنی به گوش می رســید 
اما حالا می بینیم که بر خلاف شــایعات خســرو با کادر روابط بســیار خوبی 
دارد و در طول ده هفته گذشــته از لیگ برتر به تعامل و هماهنگی بســیار 

خوبــی با کادر فنی دســت یافته اســت.

سبحان خاقانی

هر روز بهتر از دیروز

یکی از بازیکنان بدشانس استقلال در این فصل بدون شک سبحان خاقانی 
اســت. ســبحان در ابتــدای فصــل دچــار مصدومیــت شــدید شــد و بازی های 
فصــل را تــا اینجــای کار از دســت داد. بــه گفتــه   کادر پزشــکی رونــد بهبــودی 
ســبحان خیلــی بهتــر از چیــزی کــه انتظــار می رفــت پیــش مــی رود و بــه زودی 
تمریناتــش را بــا توپ آغاز می کند. تعطیلات جام جهانی بهترین فرصت برای 
خاقانــی اســت کــه بــه آمادگی لازم بــرای حضور در میادین دســت پیــدا کند.
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بــه تازگــی گفته شــده 13 پرونده مالی 
بــاز پیــش روی علــی فتح اللــه زاده و 
ر گرفتــه اســت.  نــش قــرا را همکا
بــدون شــک پرونــده بدهــی بــزرگ به 
اســتراماچونی در صــدر این پرونده ها 
قــرار دارد و باشــگاه اســتقلال در کنار 
بدهی هــای خــردی کــه از گذشــته 
باقــی مانــده باید عدد قابــل توجهی را 
برای تســویه حســاب با استراماچونی 
آمــاده کنــد. بــه تازگــی ضرب الاجلــی 
نیــز تعیین شــده و باشــگاه اســتقلال 
بــه جهــت جلوگیــری از کســر امتیــاز، 
ســقوط به دســته پایین تــر و تنبیهاتی 
از این دســت باید به ســرعت موضوع 
ســرمربی ســابق ایتالیایــی را حــل 
کنــد. در میــان کوهــی از بدهی هــا که 
برجــا مانــده امــا پرســش یــک ســؤال 
مهــم بســیار کلیــدی اســت. ســؤال 
ایــن اســت: پــول حــق انتقــال مهــدی 
قایدی از باشــگاه استقلال به باشگاه 
شــباب الاهلی امارات و انتقال اللهیار 

صیادمنــش از باشــگاه فنرباغچــه 
ترکیــه بــه باشــگاه هال ســیتی چــه 

شــده اســت؟!
آن روزها که احمد مددی، مدیرعامل 
ســابق باشــگاه اســتقلال بــا شــیخ 
عیســی، معاون باشگاه شباب الاهلی 
امــارات بــه توافــق نهایــی رســید تــا 
ســتاره ایرانــی به ایــن باشــگاه منتقل 
شــود، صحبــت از پرداخــت مبلــغ 
بســیار قابــل توجهی از ســوی باشــگاه 
اماراتــی بــه باشــگاه اســتقلال بــود. 
گفته می شــد باشــگاه استقلال از این 
انتقــال ســود قابــل توجهــی به دســت 
خواهــد آورد کــه بعدهــا مدیرعامــل 
وقــت باشــگاه اســتقلال تأکیــد کــرد 
حــق انتقــال مهــدی قایــدی هزینــه 
پرداخــت بدهــی بــه اســتراماچونی 
خواهــد شــد. بعدهــا کــه مصطفــی 
آجورلو روی صندلی مدیریت باشــگاه 
اســتقلال قــرار گرفــت نیــز ایــن حرف 
تکرار شــد تا چنین برداشــت شود که 

باشگاه استقلال هزینه انتقال قایدی 
را مصروف بدهکاری به استراماچونی 

خواهــد کــرد.
در عین حال نیز دریافتی های باشگاه 
نتقــال صیادمنــش  ز ا اســتقلال ا
ه  غچــه و ســپس باشــگا بــه فنربا
نشــده  زی  ل ســیتی شفاف ســا ها
اســت. صیادمنــش در ســال ۲۰1۹ از 
اســتقلال راهــی فنرباغچه ترکیه شــد 
و در همــان زمــان اســتقلالی ها بابــت 
ایــن انتقــال ۸۰۰ هــزار دلار دریافــت 
کردند. مدیران ســابق استقلال اعلام 
کــرده بودند در قــرارداد صیادمنش با 
فنرباغچه بنــدی وجــود دارد کــه اگــر 
این باشــگاه ترکیه ای مهاجم ایرانی را 
بفروشــد، ۲۰ درصد از مبلغ انتقال به 
اســتقلال می رسد. در واقع ۲۰ درصد 
از حق انتقال صیادمنش از فنرباغچه 
به هال ســیتی نیز به حســاب باشگاه 

اســتقلال واریز شــده اســت.
بــا وجــود ایــن دو انتقــال بــزرگ امــا 

همچنان باشگاه استقلال بدهی های 
خارجــی خــود را پرداخــت نکــرده و 
مشــخص نیســت که مبالغ به دست 
آمده از انتقال قایدی و صیادمنش در 
کجا هزینه شــده اســت. اوج شگفتی 
آنجــا اســت کــه چنــد روز پیــش از 
ســوی قربــان زاده، رئیــس ســازمان 
خصوصی ســازی اعلام شــد کــه مبلغ 
۲۰۰ میلیــارد تومــان از ســهامی کــه 
توســط مردم خریداری شده به عنوان 
خــارج از مصــارف هزینــه برخــی امــور 
شــده اســت. در عیــن حــال باشــگاه 
اســتقلال از دوران مدیریــت آجورلــو 
۹۰میلیــارد تومــان بدهــی به ســازمان 
لیــگ دارد. تکلیــف برخــی مبالــغ نیــز 
در باشــگاه اســتقلال هنوز مشــخص 
نیســت و بازیکنــان نیــز حقــوق خــود 
را دریافــت نکرده انــد کــه حضور علی 
فتح اللــه زاده در تمریــن اســتقلال 
بــه جهــت آرام کــردن فضــای باشــگاه 
به دلیل همیــن خلف وعده های مالی 

انجــام شــده اســت.
تردیــدی نیســت از انتقــال قایــدی و 
صیادمنــش ســود قابــل توجهــی در 
اختیــار باشــگاه اســتقلال قــرار گرفته 
کــه طبــق وعــده مدیــران بایــد هزینــه 
پرداخــت بدهی هــا می شــده امــا تا به 
امــروز باشــگاه اســتقلال در پرداخــت 
فــکار  بدهی هــا تأخیــر داشــته و ا
عمومــی انتظــار دارد بدانــد ماجــرای 
ســودی کــه  از انتقــال دو ســتاره ایــن 
باشــگاه بــه تیم های خارجــی، گیر این 
باشــگاه آمــده، چــه شــده و چــرا تــا به 
امــروز دربــاره ایــن دو دریافتــی بــزرگ 

اطلاع رســانی دقیــق نشــده اســت.
آنچــه مســلم اســت مدیریــت جدیــد 
باشــگاه اســتقلال بایــد در روزهــای 
آتــی بــه ســرعت دربــاره اینکــه مبالــغ 
دریافتی مدیران ســابق از کنار انتقال 
ایــن دو بازیکــن در چــه امــوری هزینه 
شــده توضیحات کافی را به رســانه ها 
و هــواداران ایــن باشــگاه ارائــه کننــد.

در انتظار شفاف سازی مدیران استقلال

گفته می شد باشگاه پول انتقال صیادمنش و قایدی چه شد؟
استقلال از این 

انتقال  سود قابل 
توجهی به دست 

خواهد آورد که 
بعدها مدیرعامل 

وقت باشگاه 
استقلال تأکید کرد 
حق انتقال مهدی 

قایدی هزینه 
پرداخت بدهی 

به استراماچونی 
خواهد شد. بعدها 
که مصطفی آجورلو 

روی صندلی مدیریت 
باشگاه استقلال قرار 

گرفت نیز این حرف 
تکرار شد تا چنین 
برداشت شود که 
باشگاه استقلال 

هزینه انتقال قایدی 
را مصروف بدهکاری 

به استراماچونی 
خواهد کرد

 zگزارش

هواداران استقلال دلخوش به وعده افشاریان نباشند

وی ای آر شش ماه آموزش نیاز دارد

 
 

افشــاریان رئیــس کمیتــه داوران روز 
گذشته ادعایی در خصوص ورود سیستم 
ویدیویــی بــه ایــران داشــت کــه بــه نظــر 
می رســد فقــط نوعــی دلخوشــی دادن بــه 
هوادارانــی اســت کــه معتقد هســتند حق 
تیم شــان در لیــگ پایمــال شــده اســت و 
گرنه ادعای آقای رئیس قابل اجرا نیست؛ 
حداقــل آنهایــی که دســتی بر آتــش دارند، 
می داننــد ایــن وعــده فــرار آقــای رئیــس از 
هجمه ای اســت که علیه داوری راه افتاده 
اســت. افشــاریان در مصاحبه روز گذشته 
خود گفت: »خیلی خوشــحالم وزیر ورزش 
روی موضــوع آوردن وی ای آر وســواس 

دارد. بی شــک ایــن اتفــاق بــه مــا کمــک 
می  کند . مهدی تاج نیز بســیار مصر اســت 
چنیــن اتفاقی بیفتد. من هــم اگر بخواهم 
خوشــبینانه بگویم شــاید اواخــر نیم فصل 
دوم بتوانیــم از VAR اســتفاده کنیــم اما نه 
در همه ورزشــگاه ها بلکه 5-4 ورزشگاهی 
کــه خیلــی خوب می تــوان در آنها کار کرد .« 
امــا بــا اینکه افشــاریان به این نکته اشــاره 
می کند که در خوشــبینانه ترین حالت آخر 
فصــل جــاری شــرایط اســتفاده از وی ای آر 
در بعضی ورزشــگاه ها فراهم می شود، اما 
حتــی آخــر فصــل نیــز ایــن شــرایط حاصل 
نخواهــد شــد و رئیس کمیتــه داوران برای 
اینکه فشــارها را نســبت بــه جامعه داوری 
کــم کنــد، ایــن روزهــا وعــده می دهــد. 
آنهایــی کــه از نزدیــک بــا عالم داوری آشــنا 

هســتند و می داننــد کمــک داور ویدیویــی 
چطــور می توانــد بــه لیگــی ورود کنــد، بهتر 
از هرکســی در ایــن فوتبــال می داننــد کــه 
آوردن ایــن سیســتم یــک طــرف و نصــب 
این سیســتم در ورزشــگاه و از همه مهمتر 
آمــوزش آن بخــش دیگــر قضیــه اســت. به 
گفتــه آنهایــی کــه از نزدیک با این سیســتم 
آشــنایی دارنــد، آموزش آن توســط مدرس 
خارجــی و تســلط داوران بــه ایــن سیســتم 
چیــزی نزدیــک شــش مــاه زمــان می بــرد 
و ایــن زمــان کمــی نیســت کــه بتــوان بــرای 
فصــل جــاری به تماشــاگران فوتبــال وعده 
آوردن سیســتم ویدیویــی را داد. یکــی از 
کارشناســان فوتبــال بــه ایــن نکتــه اشــاره 
می کــرد کــه نه تنهــا در فصــل جــاری بلکــه 
بعیــد اســت در فصــل آتــی هــم شــرایط 

اســتفاده از ایــن تکنولــوژی در ایران فراهم 
شــود. البته باید به این نکته اشــاره کرد که 
داوران لیگ برتر در اکثر بازی ها از داشــتن 
هدســت بــرای ارتبــاط بــا کمک هــای خــود 
محــروم هســتند. بــا ایــن وضعیــت انتظــار 
اســتفاده از وی ای آر پیشکش لیگی است 
کــه مســئولان آن در وعــده دادن فقــط 
ســرآمد هســتند! هوادارانــی کــه هــر روز به 
ایــن نکتــه اشــاره می کنند که سیســتم وی 
ای آر می توانــد ناعدالتی هــا را کم کند، باید 
بدانند که فعلاً هیچ خبری از این تکنولوژی 
نیســت و اگــر یــک داور باشــد کــه توانایــی 
استفاده از این سیستم را به خوبی داشته 
باشد، علیرضا فغانی است آن هم به لطف 
شــرکت در کلاس های داوری جام جهانی و 
برنامــه ای کــه فیفــا برایش تهیه دیــده بود.

مهدیه دریابیگی
خبرنگار


